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Z Á P I S 

   

 z jednání kolegia děkana  

             dne 8. února 2023 

 

 

Přítomni: 

 

 

doc. Kříž, doc. Trojovský, Ing. Kostrová, dr. Studnička, Ing. Svoboda, 

doc.  Bogusch, prof. Musílek, doc. Musílek, Ing. Mourková, dr. Lipovský, 

dr. Myslivcová Fučíková, L. Mannová 

Hosté: Ing. Klicnar 

Omluveni: 

 

prof. Kuča, prof. Krejcar, dr. Cimler, prof. Hubálovský, Mgr. Skoupilová 

Program: 1) Informace z kolegia rektora (doc. Kříž) 

2) Informace z oblasti tvůrčí činnosti (doc. Trojovský) 

3) Informace z oblasti zahraničí (prof. Musílek) 

4) Informace z oblasti studijní (doc. Musílek) 

5) Informace z oblasti rozvoje (dr. Myslivcová Fučíková) 
6) Informace z oblasti ekonomické (Ing. Kostrová) 

7) Informace z projektového oddělení (Ing. Svoboda) 

8) Různé 
 

Pan děkan doc. Kříž zahájil zasedání kolegia děkana a přešel ke kontrole úkolů. 

 

Kontrola úkolů z minulého kolegia: 

1. Napsat vyjádření ke studentskému hodnocení – trvá (splněno částečně) 

2. Uskutečnit zasedání rad studijních programů PřF a odevzdat zápis – trvá (splněno čás-

tečně) 

3. Zaslat podklady k OP JAK PhD Infra – trvá (splněno částečně) 

 

K bodu 1) – Informace z kolegia rektora – doc.  Kříž 

• Mgr. Vetterlová zajistí ve spolupráci se zahraničním oddělením možnost studia zahraniční 

studentky v doktorském studijním programu.  

• Připravuje se model navýšení tarifní mzdy o 7,5 %, a to pravděpodobně od 1. dubna 2023.  

• Plán genderové rovnosti UHK bude vydán jako řídicí akt, jedná se o plán s výhledem do 

roku 2025. 

• Zpráva o plnění PPSŘ za rok 2022 byla zaslána na MŠMT, dr. Strobach poděkoval za pomoc 

s finalizací zprávy. 

• Projekty CRP – některé projekty budou kráceny, některé zamítnuty a některé podpořeny 

v plné výši. Přesný seznam je možno najít v zápise z kolegia rektora ze dne 1. února 2023. 

• Na základě podnětu z NAU bude na UHK otevřena otázka kontroly plagiátorství u publi-

kačních výsledků akademických pracovníků.  

• MŠMT zveřejnilo aktuální výpočet alokace SPEV pro rok 2023, meziroční zlepšení je 

o 7,59 %. 
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• K problematice Data Management Plan byla připravena shrnující stránka, odkaz najdete 

zde, poskytuje základní informace pro tvorbu plánů, jak nakládat s daty vznikajícími v pro-

jektech.  

• U výsledků typu R-software je nutno, aby byla doložena technická dokumentace prokazu-

jící novost a unikátnost realizovaného software v informatice. 

• UHK odeslala závěrečnou zprávu k řešení projektu v rámci soutěže TA ČR GAMA2 včetně 

příloh všech 4 dosažených výsledků.  

• Řídicí akt o střetu zájmů na UHK bude předložen proděkanům fakult k případným komen-

tářům, poté bude předložen členům kolegia rektora. Konkrétně se jedná o pravidla pro 

zamezení střetu zájmů v případě habilitačních řízení a řízení ke jmenování profesorem.  

• Vědecká rada UHK proběhne mimořádně v pondělí, a to 15. 5. 2023. 

• Byl podán projekt evropské univerzitní aliance. 

• Směrem k UHK byla formulována nabídka Diplomatické akademie Ministerstva zahranič-

ních věcí, která se týká možností stáží pro studenti v ČR i zahraničí i poptávky pro 

spolupráci s odborníky UHK v přednáškové oblasti.  

• V rámci programu Erasmus+ a Horizont byly na fakulty zaslány informace k omezení spo-

lupráce s Maďarskem, taktéž fakulty obdržely informace k podmínkám prodloužení 

dočasné ochrany pro Ukrajince.  

• Celouniverzitní výuka ČJ pro cizince bude pokračovat i v letním semestru. 

• K vyúčtování roku 2022 sdělila Ing. Špalovská, že většina nákladů je již zaúčtována, čeká 

se pouze na vyrovnání nákladů za energie a drobné doúčtování. Uvedla, že všechny sou-

části hospodařily s kladným hospodářským výsledkem.  

• Prof. Vaníček otevřel téma rekonstrukce budovy PdF v případě, kdy by MŠMT neposkytlo 

dostatečné prostředky. 

• Otázka bufetu bude řešena na příštím kolegiu rektora.  

• Ubytování studentů Letních škol na Vysokoškolských kolejích řeší prof. Musílek s Bc. Ba-

dinskou. 

• Děkani fakult se mají vyjádřit, zda plánují pro tento rok předložit návrh udělení dr.h.c. 

• Termíny nejblíže konaných akcí: 

➢ 22. 2. Ples UHK 

➢ 16. 3. návštěva ministra školství 

➢ 17. 3. ocenění Amavet v Pardubicích – za PřF budeme posílat jednoho hodnotitele, 

potřebujeme však znát názvy projektů, abychom sestavili hodnoticí komisi 

➢ 23. 3. Amavet v HK 

➢ 4. 4. Hokejové derby UPCE-HK 

➢ 25. 4. Univerzitní sportovní odpoledne na UHK 

• Bc. Pajer sdělil, že se studující ztrácejí v termínech státnic, řeší se přímo s prof. Vaníčkem. 

Dále upozornil na problém se zápisem předmětů, kdy systém řádně nefungoval, prověří 

prof. Marešová. Také upozornil na reakce ve studentském hodnocení, kdy se studentům 

nelíbí jednotné odpovědi, chtěli by konkrétnější vyjádření. 

• Mgr. Novák poděkoval za účast zástupců na veletrhu Gaudeamus v Praze a upozornil, že 

v sobotu 4. 2. proběhne DOD. 

• Proběhla obhajoba centralizovaných rozvojových projektů za rok 2022 za účasti řešitelů, 

členů kolegia rektora a zástupců MŠMT. 

https://www.uhk.cz/cs/univerzita-hradec-kralove/uhk/celouniverzitni-pracoviste/oddeleni-vedy-a-transferu-znalosti-1/data-management-plan
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K bodu 2) - Informace z oblasti tvůrčí činnost – doc. Trojovský 

• Data OBD za rok 2022 jsou již uzavřena a VK v následujícím týdnu dostanou ke kontrole 

sestav svých kateder. 

• Informoval, že proběhlo školení k MIS (část VaV). Konstatoval, že je zvláštní, že v MIS vidí 

jen výsledky publikační činnosti PřF a nikoliv informace o celé UHK a ostatních fakult. 

K tomu dodal Ing. Klicnar, že práva jsou nastavena pro každou fakultu zvlášť, každá fakulta 

vidí pouze své výsledky. K tomu dodal prof. Musílek, že nefunguje stahování dat, musí se 

stahovat manuálně, což není efektivní. Dále dodal, že nemáme MIS, který by fungoval v AJ, 

což je pro zahraniční agendu nepoužitelné. K tomu dodal Ing. Klicnar, že naše systémy jsou 

v češtině a vše není možné převádět do AJ, ani jiné vysoké školy neumí převádět veškerá 

data do AJ, např. studijní, ekonomické, postupem času by se mělo vše vyvíjet. 

• Začala příprava dat do PPK, proto byli VK požádáni o kontrolu účasti svých podřízených 

v “hodnotících panelech”. 

• Na Specifický výzkum v roce 2023 získala UHK více financí než v roce 2022, ale vzhledem 

k poklesu počtu NMgr. studentů na PřF (přechod studentů učitelství do sdruženého studia 

na PdF) asi nelze velký růst PřF očekávat. 

 

 K bodu 3) - Informace z oblasti zahraničí – prof. Musílek 

• Letní školy – požádal paní tajemnici o zřízení platební brány, s Mgr. Holubovou, L. Man-

novou a Ing. Mourkovou řeší PR propagaci. K tomu sdělila Ing. Kostrová, že platební brána 

byla zřízena pro 120 studentů, ale je nutné zřídit 4 platební brány, aby se rozlišily platby 

od studentů z různých letních škol. K dotazu prof. Musílka, zda lze k jedné platební bráně 

vytvořit 4 variabilní symboly odpověděl Ing. Klicnar, že nelze. 

• Obdrželi jsme dodatečnou drobnou finanční dotaci Erasmus na výjezdy studujících. 

• Výuka studujících v rámci programu Erasmus z jiných fakult UHK: 1. Pokud se jedná o cvi-

čení, měl by studující absolvovat cvičení spolu s českými studenty s AJ návodem a 

vedením; 2. Pokud se jedná o anglickou přednášku/seminář a v daném předmětu není 

studující z PřF, neměl by být předmět otevřen; 3. Pokud se jedná o anglickou před-

nášku/seminář, kde jsou studující z PřF, měla by probíhat individuální výuka skupiny 

studujících. 

• Texty žádostí o Mezinárodní kreditové mobility jsou na kontrole u externího experta, 

podle připomínek budou upraveny. 

• Spolupráce s Maďarskými univerzitami je aktuálně omezována ze strany EU, nelze uzaví-

rat nové vzájemné smlouvy a pracovníci PřF by při spolupráci měli dbát opatrnosti.  

• UHK obdržela nabídku na připojištění mobilit studentů na škody způsobené v zahraničí, 

která byla součástmi odsouhlasena, k připojištění zaměstnanců sdělila Ing. Kostrová, že je 

v řešení. 

• Rektorátem byl organizován Pre-arrival call pro uchazeče o studium ze zahraničí, osloveno 

bylo 62 studentů, zúčastnila se přibližně polovina.  

• UHK v rámci study@uhk.cz za rok 2022 odpověděla asi na 500 emailů zájemců o studium, 

hlavně z Turecka, Ukrajiny, Pákistánu, Indie, Nigérie a Ghany, zpětná vazby přišla od cca 

20 % uchazečů. 
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K bodu 4) – Informace z oblasti studijní – doc. Musílek 

• Požádal katedry, aby do 28. 2. nakopírovali všechny vyučovací předměty do příštího roku, 

dále pak během března nakopírovali studijní plány - tj. nejdříve 1. 3. a nejpozději 31. 3. -> 

Nesmí to být ani dříve ani později! <- a do 30.4. je možno upravovat sylaby předmětů na 

příští akademický rok.  

• K hodnocení studia sdělil, že se zredukoval počet otázek z devíti na pět, na žádost stu-

dentů přibyla kolonka k volnému vyjádření, to však sebou nese problém s konkrétní 

odpovědí na jednotlivé komentáře. 

• Prohlédl hodnocení neúspěšných studentů, kteří měli předčasně ukončené studium, toto 

zpracuje a podá informace. 

• Hodnocení studijních programů probíhá jednou za pět let, letos je poprvé, je nutno nasta-

vit pravidla a postupy. Věnuje s tomu dr. Dočekalová, která oslovila proděkany pro 

studium, proběhne jednání i s garanty SP a vedoucími kateder. Za naši fakultu se jedná 

o garanta bakalářský a navazující magisterský SP Biologie a ekologie v ČJ i AJ, navazující 

magisterský SP Fyzikální měření a modelování, doktorský SP Biologie a ekologie v Čj i AJ a 

dále Učitelství informatiky a fyziky pro střední školy a Učitelství informatiky a matematiky 

pro střední školy.  

• Centrální rozvojový program na kurzy trvá, bylo by dobré udělat kurz, který by ukazoval 

jednotlivé laboratorní techniky, vhodné by bylo natočit instruktážní videa např. jak se pra-

cuje v laboratoři, tím se zpropagovalo. S žádostí o zpracování scénáře bude osloven 

dr. Jakub Toman. 

 

K bodu 5) - Informace z oblasti rozvoje – dr. Myslivcová Fučíková 

• Podala informace ohledně plánovaných projektových výzev v roce 2023 až 2024 

• Sdělila, že názvy jednotlivých předmětů ve STAGu a v Course catalogue se liší, měly by být 

jednotné. Požádala vedoucí kateder biologie, chemie a fyziky, aby do konce března názvy 

sjednotili. – viz úkol. 

• Propagace – řeší se. 

• Na katedře chemie probíhá úprava technických rozvodů bude se dokončovat příští týden, 

po kontrole se zaizoluje. 
• Sdělila, že v některých místnostech se čistí topení. 

 

K bodu 6) – Informace z oblasti ekonomické – Ing. Kostrová 

• Účetnictví UHK za rok 2022 bylo počátkem února uzavřeno. Naše fakulta opět dosáhla 

kladného hospodářského výsledku z hlavní i doplňkové činnosti v celkové výši 111 tis. Kč. 

Celkový stav fondů fakulty byl k 1. 1. 2022 ve výši 8,3 mil. Kč a k 31. 12. 2022 je ve výši 

13,6 mil. Kč. Tzn. jedná se o celkové navýšení stavu fondů o 5,3 mil. Kč. Z toho v “klasic-

kém” FPP došlo k navýšení o 2 mil. Kč a v “klasickém” FRIMu k navýšení o 0,8 mil. Kč. Část 

tvorby fondů bylo také z nevyčerpaných zdrojů projektu NPO a PPSŘ. 

• Dotázala se pana kvestora, zda je již řešena problematika ohledně vstupních prohlídek 

u cizinců, kdy MUDr. Hanousek odmítá dělat nastupujícím zahraničním zaměstnancům 

krevní testy, když jsou zaměstnavatelem zařazeni do rizikové skupiny 2. Ing. Klicnar sdělil, 

že tuto skutečnost prověří a zašle paní tajemnici. 
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K bodu 7) – Informace z projektového oddělení – Ing. Svoboda 

• Získali jsme projekt eDIH, celkové uznatelné náklady UHK jsou 550 tis. EUR, nyní probíhá 

příprava Rozhodnutí. 

• Čekáme na cenové nabídky na požadované stavební úpravy v rámci chystaného projektu 

Ph.D. infra, snad bude dořešeno do cca 20. února. 

• Za rok 2022 jsme odevzdali zprávy k čerpání příspěvku MŠMT v ukazatelích P. 

 

K bodu 8) – Různé 

• Prof. Musílek se dotázal na termín vypsání výběrových řízení na pozice akademických pra-

covníků, pan děkan sdělil, že výběrová řízení vypíšeme do pátku 10. února i s výběrovým 

řízením na pozice vedoucích kateder. 

• Prof. Musílek zasílal email s návrhem dvou změn, a to týkající se změny metodiky hodno-

cení pro Soutěž o cenu děkana PřF a změnu metodiky hodnocení Okamžitých odměn za 

vědecký článek vyšlý v databázi WoS. Pro obě metodiky je používán tzv. normalizovaný H-

index, který byl publikován pro porovnání H-indexu vědců mezi obory, nikoli pro porovnání 

kvality časopisů mezi obory. Kvalitu časopisů mezi obory lze jednoduše zohlednit pořadím 

časopisu v daném oboru. Využití normalizovaného H-indexu se mu zdá nespravedlivé, ne-

čestné a nefér pro některé obory PřF, protože jsou bonifikovány zejména teoretické obory 

Matematika, Matematická fyzika a Počítačové vědy. Současný systém výpočtu označil ze 

demotivační pro experimentální obory PřF. K tomu proběhla rozsáhlá diskuse a návrh bude 

řešen na příštím kolegiu děkana. 

• Prof. Musílek podal informaci ohledně možnosti přístupu do CzechElib, kde figuruje řada 

českých univerzit a podal k tomu bližší informace. Dodal, že je nutno věc řešit do konce 

února na úrovni děkanů fakult. 
• Dr. Lipovský sdělil, že ve čtvrtek 9. února proběhne zasedání Sněmu RVŠ, poté podá bližší 

informace tomu, kdo bude mít zájem. 

 

Úkoly:   

1. Napsat vyjádření ke studentskému hodnocení  

Kdo:   garanti studijních programů, vedoucí kateder 

Termín:  písemně nejpozději do 24. 1. 2023 

Kam:   do IS STAG, vygenerovaný PDF protokol odevzdat e-mailem předsedovi    

    příslušné rady SP, předsedovi AS PřF a proděkanovi pro vzdělávání a   

 vnitřní vztahy 
 

2. Uskutečnit zasedání rad studijních programů PřF a odevzdat zápis   

Kdo:   předsedové rad studijních programů 

Termín:  28. 2. 2023 

Komu:   zápis odevzdat e-mailem předsedovi AS PřF, proděkanovi  

   pro vzdělávání a vnitřní vztahy a vedoucímu příslušné katedry 

 

3. Zaslat podklady k OP JAK PhD Infra 

Kdo:   vedoucí kateder  

Termín:  23. 1. 2023 – 20. 2. 2023 

Komu:   dr. Myslivcové Fučíkové 
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4. Sjednotit názvy jednotlivých předmětů ve STAGu s názvy v Course catalogue. 

Kdo:   vedoucí kateder biologie, chemie, fyziky 

Termín:  31. 3. 2023  

Komu:   informovat dr. Myslivcovou Fučíkovou 

 

5. Rozhodnout o návrhu změny Rozhodnutí děkana č. 5/2022 Opatření k posílení exce-

lentního tvůrčího výkonu akademických a vědeckých pracovníků PřF UHK, tj. 

vyřazení parametru normalizovaný H-index z výpočtu okamžitých odměn za vědecký 

článek vyšlý v časopisu řazeném do citační databáze WoS 

Kdo:   děkan PřF 

Termín:  31. 3. 2023  

Komu:   informovat vedoucí kateder 

 

6. Nakopírovat všechny vyučovací předměty do příštího akademického roku  

Kdo:   vedoucí kateder / tajemníci kateder 

Termín:  nejpozději do 28. 2. 2023 

Kam:   v nativní klientské aplikaci IS STAG 

 

7. Nakopírovat všechny studijní plány vyučovaných SP do příštího ak. roku  

Kdo:   vedoucí kateder / tajemníci kateder 

Termín:  nejdříve 1. 3. 2023 a nejpozději do 31. 3. 2023 

Kam:   v nativní klientské aplikaci IS STAG 
 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová                                                                     

 

 

 

doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

děkan Přírodovědecké fakulty UHK 
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